

Solidarity, museums: what are we talking about?

The COVID-19 pandemic made some words become more meaningful. Solidarity is one of them.

Lockdown, museum closures, work from home, job insecurity... give rise to generosity, desire for exchange, hopes of sharing. In concrete terms, how does this translate into action? Is it sustainable?

Every third Tuesday of the month, ICOM France offers to meet and discuss on the Zoom platform from 1:00 to 2:30 p.m. on the theme of "Solidarity" to give you and other museum professionals the opportunity to exchange and pass on your experiences.

Tuesday, February 16th - session 4

Free, accessible, sustainable, connected with social networks ... Is the digital world inclusive?

What is a digital success?

Is free digital technology sustainable?

Does digital technology generate new forms of solidarity between museums (equipment for museums; training of staff in digital technology)?

Has the COVID-19 crisis durably changed the use of social networks for museums (links with the public, museum image ...)?

Come to share and discuss with :

Anastasia Chourmouziadi, Associate Professor of Museology, Department of Cultural Technology and Communication, University of Aegean (Greece)

Ech-Cherki Dahmali, President of CIMUSET (ICOM's International Committee for Museums and Collections of Science and Technology) and Director of the Maroc Telecom Museum

Brigitte Liabeuf, Advisor for Museums and Plastic Arts, DRAC Auvergne-Rhône Alps

Pierre-Yves Lochon, associate director of Sinapses Conseils and director of Clic France

Paul Salmona, Director of the Museum of Art and History of Judaism

...

Links to the session

Participate in the Zoom meeting :

<https://us02web.zoom.us/j/82342861023?pwd=MytJZmpaaTIUeEpXdjc4Mko2eXd3UT09>

Meeting ID: 823 4286 1023

Secret code : 010934

The session, organised on a digital platform, will be moderated by **Estelle Guille des Buttes**, chief curator, deputy treasurer at ICOM France.

It will be held simultaneously in French, English and Spanish.

The Cycle "***Solidarity, museums : what are we talking about?***" is an initiative of ICOM France in partnership of ICOM Finland, ICOM Greece, ICOM Israel and CIMUSET. It has received the financial support of the ICOM.



conseil
international
des musées
France

SOLIDARITÉS / SOLIDARITIES / SOLIDARIDAD
Musées, solidarités : de quoi parle-t-on ?
Cycle de débats participatifs sur plateforme numérique



Mardi 16 février - séance 4
Gratuité, accessibilité, soutenabilité,
réseaux sociaux ...
Le numérique est-il solidaire ?

Solidarités, musées : de quoi parle-t-on ?

Avec la Covid-19, certains mots ont pris du poids. Solidarité en est un. Le confinement, les fermetures de musées, le travail à distance, la précarisation... suscitent des élans de générosité, des désirs d'échange, des espoirs de partage. Concrètement, comment cela se traduit-il ? Est-ce durable ? ICOM France propose chaque troisième mardi du mois une rencontre-discussion sur la plateforme Zoom de 13h à 14h30 autour du thème "Solidarités" pour vous permettre d'échanger et de transmettre vos expériences entre professionnels de musée.

Mardi 16 février - séance 4

Gratuité, accessibilité, soutenabilité, réseaux sociaux ... Le numérique est-il solidaire ?

Qu'est-ce qu'un succès numérique ?

Le numérique gratuit est-il durable ?

Le numérique génère-t-il des nouvelles formes de solidarité entre les musées (équipement des musées ; formation des personnels au numérique)... ?

La crise de la Covid-19 a-t-elle durablement modifié l'usage des réseaux sociaux pour les musées (liens avec les publics, image des musées ...) ?

...

Venez dialoguer et échanger avec :

Anastasia Chourmouziadi, professeure associée de muséologie, département de technologie et communication culturelles, université de l'Egée (Grèce)

Ech-Cherki Dahmali, président du CIMUSET (comité international de l'ICOM pour les musées et les collections de sciences et techniques) et directeur du musée Maroc Télécom

Brigitte Liabeuf, conseillère pour les musées et arts plastiques, DRAC Auvergne-Rhône Alpes

Pierre-Yves Lochon, directeur associé de Sinapses Conseils et administrateur de Clic France

Paul Salmona, directeur du musée d'art et d'histoire du Judaïsme

...

Liens vers la séance

[Participer à la réunion Zoom :](https://us02web.zoom.us/j/82342861023?pwd=MytJZmpaaTIUeEpXdc4Mko2eXd3UT09)

<https://us02web.zoom.us/j/82342861023?pwd=MytJZmpaaTIUeEpXdc4Mko2eXd3UT09>

ID de réunion : 823 4286 1023

Code secret : 010934

La séance, organisée en direct sur une plateforme numérique, sera modérée par **Estelle Guille des**

Buttes, conservatrice en chef du patrimoine, trésorière adjointe à ICOM France.

Elle se tiendra simultanément en français, en anglais et en espagnol.

Le Cycle "Solidarités, musées : de quoi parle-t-on ?" est une initiative d'ICOM France en partenariat avec ICOM Finlande, ICOM Grèce, ICOM Israël et CIMUSET. Il a obtenu le soutien financier de l'ICOM international.



SOLIDARITÉS / SOLIDARITIES / SOLIDARIDAD
Musées, solidarités : de quoi parle-t-on ?
Cycle de débats participatifs sur plateforme numérique

